
 

Αθήνα, 02.10.2024 

Ερώτηση   

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 

Θέμα: «Οι αποζημιώσεις για τις ακακίες στον Έβρο μετά τις περσινές καταστροφικές 

πυρκαγιές συντελούν ένα σκάνδαλο προνομιακής πληροφόρησης για λίγους και 

εκλεκτούς». 

Σε πρόσφατα δημοσιεύματα στον τύπο, φέρεται πως οι αποζημιώσεις από τις ολέθριες 

πυρκαγιές στον Έβρο έφτασαν μόνο σε όσους με έναν μαγικό τρόπο είχαν τη δυνατότητα να 

προβλέψουν τον προηγούμενο Σεπτέμβριο ότι θα εκδοθεί μεταγενέστερα Υπουργική Απόφαση 

σχετική με τις αποζημιώσεις. 

Ειδικότερα, παρά το γεγονός ότι ο κανονισμός του ΕΛΓΑ δεν αποζημιώνει μη παραγωγικά 

δέντρα, όπως οι ακακίες, από τα τέλη του προηγούμενου Αυγούστου άρχισαν να υποβάλλονται 

από τους δυνητικούς δικαιούχους δηλώσεις ζημιάς, την ίδια χρονική περίοδο που 

συντελέστηκε επίσκεψη κυβερνητικού κλιμακίου στον Έβρο με την παρουσία του 

Υφυπουργού Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας και του τότε Υφυπουργού 

Αγροτικής Ανάπτυξης. Μάλιστα, στο γραφείο τύπου του δήμου Αλεξανδρούπολης φέρεται να 

έφτασε ανακοίνωση τον προηγούμενο Σεπτέμβριο με την οποία ενημερώνεται μια μερίδα 

πιθανών δικαιούχων των αποζημιώσεων. Όλη αυτή η διαδικασία που βρίθει αδιαφάνειας, είχε 

σαν αποτέλεσμα να μην λάβουν αποζημιώσεις πολλοί ιδιοκτήτες αγροτεμαχίων με ακακίες, 

καθώς τον περασμένο Ιανουάριο που εκδόθηκε η σχετική Υπουργική Απόφαση, ο ΕΛΓΑ δεν 

ενημέρωσε όλους όσους είχαν δικαίωμα να υποβάλουν αίτηση αποζημίωσης, ούτε άνοιξε η 

σχετική πλατφόρμα δήλωσης ζημιών και αγροτεμαχίων τα οποία δεν λαμβάνουν επιδότηση 

δεδομένης της λήξης του προγράμματος δάσωσης.  

Το μοναδικό συμπέρασμα που μπορεί κανείς να εξάγει από τα ανωτέρω δεδομένα είναι ότι 

υπήρξε διαδικασία μεσολάβησης ανάμεσα στην πολιτική αρχή του αρμόδιου Υπουργείου και 

τον ΕΛΓΑ με στόχο την προνομιακή αποζημίωση ιδιοκτητών αγροτεμαχίων με ακακίες. 
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Σημειωτέον δε ότι σε ερώτηση στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού ελέγχου, βουλευτής της 

αντιπολίτευσης έκανε λόγο για αβελτηρία υπηρεσιακών παραγόντων του ΕΛΓΑ στην 

Αλεξανδρούπολη, ενώ είναι πρόδηλο εν προκειμένω ότι η παρέκκλιση από τη νομότυπη 

διαδικασία βαρύνει την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου. 

Κατόπιν αυτών, ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

● Με ποια ακριβώς διαδικασία ενημερώθηκαν οι δυνητικοί δικαιούχοι αποζημιώσεων και 

τί οδήγησε το πρόσωπο που αποτελεί τον ανταποκριτή του ΕΛΓΑ να αποδεχθεί μια 

καταφανώς παράτυπη διαδικασία; 

● Για ποιο λόγο δεν λειτούργησε η πλατφόρμα υποβολής δηλώσεων ζημίας κατόπιν της 

έκδοσης της Υπουργικής Απόφασης τον περασμένο Ιανουάριο; 

● Υπήρξε προσφάτως προφορική ή γραπτή εντολή προς τον ΕΛΓΑ που να ζητά από τα 

κέντρα υποδοχής δηλώσεων την αποστολή στοιχείων σχετικά με τις δηλωμένες δασικές 

εκτάσεις στις δηλώσεις καλλιέργειας, ώστε να ταυτιστούν αυτές με το σύστημα 

Κοπέρνικος, χωρίς να έχει ανοίξει η σχετική πλατφόρμα; 
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